



ຈົດໝາຍຂ່າວ ສມກຈ

ສະບັບທີ 7, ເດືອນມິຖຸນາ ປີ 2016

ບົດບັນນາທິການ

ທ່ານຜູ້ອ່ານ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ,

ວາລະສານ ສມກຈ ສະບັບທີ 7 ນີ້ ແມ່ນໄດ້ເນັ້ນໃສ່ສອງຫົວຂໍ້ທີ່ເປັນປະເດັນສໍາຄັນກ່ຽວກັບການພົວພັນລະຫວ່າງ ສກຈ ແລະ ລູກຄ້າ ນັ້ນກໍຄື: ບົດແນະນໍາກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານການເງິນຈຸລະພາກ ສະບັບໃໝ່ ແລະ ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ.

ໃນວາລະສານສະບັບນີ້ ປະກອບມີຫົວຂໍ້ສັ້ນໆ ກ່ຽວກັບບົດແນະນໍາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານການເງິນຈຸລະພາກ ສະບັບໃໝ່ ສໍາລັບສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ເຊິ່ງໄດ້ຮັບການອະນຸມັດຢ່າງເປັນທາງການໂດຍທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໃນວັນທີ 19 ເດືອນເມສາ ປີ 2016. ຂໍ້ກຳນົດສະບັບໃໝ່ນີ້ ແມ່ນໄດ້ອະທິບາຍ ແລະ ໃຫ້ລາຍລະອຽດ ກ່ຽວກັບພາກທົ່ວໄປຈໍານວນໜຶ່ງ ທີ່ມີໃນດໍາລັດວ່າດ້ວຍການເງິນຈຸລະພາກ ເຊິ່ງໄດ້ຖືກປະກາດໃຊ້ນັບຕັ້ງແຕ່ປີ 2012 ເປັນຕົ້ນມາ. ບົດແນະນໍາສະບັບນີ້ ໄດ້ປ່ຽນແທນຂໍ້ກຳນົດສະບັບກ່ອນກ່ຽວກັບ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ ທີ່ໄດ້ຮັບການອະນຸມັດໃນປີ 2008.

ຫົວຂໍ້ທີສອງ ແມ່ນກ່ຽວກັບ ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ ເຊິ່ງໄດ້ຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ຄົວເຮືອນທີ່ທຸກຍາກ ສາມາດບໍລິຫານຊັບພະຍາກອນທີ່ຫາໄດ້ຍາກຂອງພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ດີກວ່າເກົ່າ ແລະ ກຽມພ້ອມຮັບມື ຕໍ່ກັບສະພາວະວິກິດການ ທີ່ເກີດຈາກພາຍນອກໄດ້ດີກວ່າເກົ່າ ແລະ ໃນເວລາດຽວກັນນັ້ນ ກໍສາມາດນໍາເອົາຜົນປະໂຫຍດມາສູ່ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ (ສກຈ) ນໍາອີກ. ນອກຈາກນັ້ນ, ໃນຫົວຂໍ້ນີ້ຍັງຈະໄດ້ນໍາສະເໜີບັນດາບົດຮຽນຕ່າງໆກ່ຽວກັບການປະຊາສຶກສາດ້ານການເງິນ ເຊິ່ງແມ່ນ ສມກຈ ຈະເປັນຜູ້ນໍາສະເໜີ.

ນອກຈາກນັ້ນອີກ, ຄືດັ່ງທີ່ທ່ານຜູ້ອ່ານໄດ້ສໍາພັດໃນວາລະສານສະບັບກ່ອນໆ, ໃນວາລະສານສະບັບນີ້ ຍັງຈະໄດ້ນໍາສະເໜີໃຫ້ບັນດາທ່ານຊາບ ກ່ຽວກັບຂ່າວໃໝ່ລ້າສຸດ ຈາກ ສມກຈ ແລະ ຈາກບັນດາສະມາຊິກຂອງ ສມກຈ ເຊັ່ນກັນ.

ນະໂອກາດນີ້ ຂ້າພະເຈົ້າຂໍສະແດງຄວາມຮູ້ບຸນຄຸນມາຍັງທຸກໆທ່ານທີ່ໄດ້ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນວາລະສານສະບັບນີ້ ແລະ ຂໍຮຽນສະເໜີມາຍັງບັນດາທ່ານຜູ້ອ່ານທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ ຖ້າທ່ານມີຄໍາຕໍານິຕິຊົມໃດໆເພື່ອເປັນການປັບປຸງ ກໍສິ່ງຄໍາຕໍານິຕິຊົມຂອງທ່ານມາຫາພວກເຮົາໄດ້.

ດ້ວຍຄວາມນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ,

ປາມວນ ເພັດທະນີ
ຜູ້ອໍານວຍການ ສມກຈ

ສາລະບານ

ບົດແນະນໍາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ສກຈ ໃໝ່	ໜ້າ. 2
ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ	ໜ້າ. 3
ຂ່າວຈາກສະມາຊິກ	ໜ້າ. 4
ຂ່າວຈາກ ສມກຈ	ໜ້າ 5-6

ກິດຈະກຳຕ່າງໆໃນຕໍ່ໜ້າ

- ກອງປະຊຸມສໍາມະນາ ເພື່ອປະເມີນຜົນ **MFMC** ຊຸດ 1-5 ແລະ ກອງປະຊຸມສະມາຊິກ, ເດືອນສິງຫາ-ເດືອນກັນຍາ ປີ 2016
- ຫຼັກສູດໃບປະກາດສະນິຍະບັດ ການບໍລິຫານ ການເງິນຈຸລະພາກ (**MFMC**) ຊຸດທີ 6, ເດືອນກັນຍາ - ເດືອນພະຈິກ ປີ 2016
- ການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບການວາງແຜນທຸລະກິດ ສໍາລັບຜູ້ປະກອບການທຸລະກິດ, ລູກຄ້າຂອງ 6 ສກຈ ທິດລອງ, ເດືອນກັນຍາ - ເດືອນທັນວາ ປີ 2016
- ການກວດສອບດ້ານສັງຄົມ ສໍາລັບ 1 ສກຈ



ບົດແນະນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສະບັບໃໝ່ແມ່ນໃຫ້ຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງຫຼາຍຂຶ້ນຕໍ່ມ

ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ມີການຮຸ່ງທາງທາກະກຽມເປັນເວລາດົນນານພໍສົມຄວນ, ບົດແນະນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສໍາລັບສະຖາບັນການກິນຈຸລະພາກສະບັບໃໝ່ກໍ່ໄດ້ຮັບການອະນຸມັດຢ່າງເປັນທາງການຈາກທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ (ທຫລ) ໃນວັນທີ 19 ເດືອນເມສາ ປີ 2016. ຂໍ້ກຳນົດໃໝ່ນີ້ ແມ່ນໄດ້ອະທິບາຍ ແລະ ໃຫ້ລາຍລະອຽດ ກ່ຽວກັບພາກທົ່ວໄປຈຳນວນໜຶ່ງ ທີ່ມີໃນດຳລັດວ່າດ້ວຍການເງິນຈຸລະພາກ ເຊິ່ງໄດ້ຖືກປະກາດໃຊ້ນັບຕັ້ງແຕ່ປີ 2012 ເປັນຕົ້ນມາ. ບົດແນະນຳສະບັບນີ້ ໄດ້ປ່ຽນແທນຂໍ້ກຳນົດສະບັບກ່ອນ ກ່ຽວກັບ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ ທີ່ໄດ້ຮັບການອະນຸມັດໃນປີ 2008. ສະຫະກອນສິນເຊື້ອ ແລະ ເງິນຝາກປະຢັດ (ສສງ) ແມ່ນໄດ້ຖືກຄຸ້ມຄອງໂດຍບົດແນະນຳອີກສະບັບໜຶ່ງຕ່າງຫາກ ທີ່ອອກໂດຍທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ເຊັ່ນກັນ. ສມກຈ ແລະ ອົງກອນທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງ ສມກຈ ກໍ່ໄດ້ປະກອບສ່ວນຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງຕົນເຂົ້າໃນບົດແນະນຳສະບັບນີ້ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ບົດແນະນຳສະບັບນີ້ ກາຍເປັນບົດແນະນຳສະບັບສົມບູນ. ໃນຂ້າງລຸ່ມນີ້ ພວກເຮົາຈະໄດ້ສັງລວມເອົາບາງພາກທີ່ສຳຄັນຂອງບົດແນະນຳສະບັບໃໝ່ນີ້.

ຄຳນິຍາມໃໝ່ຂອງເງິນກູ້ຈຸລະພາກ (ມຕ 15)

ປະຈຸບັນ ເງິນກູ້ຈຸລະພາກໜຶ່ງ ແມ່ນຖືກກຳນົດເປັນເງິນກູ້ທີ່ມີມູນຄ່າບໍ່ເກີນ 50,000,000 ກີບ (ເມື່ອກ່ອນ: 10,000,000 ກີບ). ນີ້ແມ່ນເປັນການພັດທະນາທີ່ມີຄວາມຍິນດີ ເນື່ອງຈາກວ່າ ມັນຈະເຮັດໃຫ້ ສກຈ ມີຄວາມສາມາດໃຫ້ບໍລິການແກ່ລູກຄ້າລາຍໃຫຍ່ກວ່າເກົ່າ. ສິ່ງນີ້ ມັນຈະຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ ສກຈ ຫຼຸດຜ່ອນຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນການດຳເນີນງານ ເນື່ອງຈາກວ່າ ຖ້າມີເງິນກູ້ຂະໜາດໃຫຍ່ທີ່ມີຈຳນວນໜ້ອຍ ມັນຈະເປັນການຫຼຸດຜ່ອນຕົ້ນທຶນ ຕໍ່ກັບເງິນກູ້ໜຶ່ງໆ. ຄັງສຳຮອງບໍ່ໃຫ້ຫຼຸດ 80% ຂອງລວມຍອດຄັງເງິນກູ້ ສຳລັບເງິນກູ້ຈຸລະພາກ ແມ່ນຍັງຮັກສາໄວ້ຄືເກົ່າ.

ການລົງທຶນຂອງຕ່າງປະເທດ ໃນ ສກຈຮ ແລະ ສກຈບ (ມຕ. 8 ແລະ 25)

ບົດແນະນຳສະບັບໃໝ່ ແມ່ນໄດ້ອະນຸຍາດໃຫ້ຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດລົງທຶນໃສ່ ສກຈຮ ຫຼື ສກຈບ ຂອງລາວໄດ້ ສູງສຸດ 30% ຂອງທຶນທັງໝົດ (ຕໍ່າສຸດ: 10%). ທຫລ ສາມາດປັບຊັດສ່ວນດັ່ງກ່າວນີ້ຕາມແຕ່ລະໄລຍະເວລາ. ນີ້ແມ່ນພາກທີ່ໜ້າພໍໃຈ ເນື່ອງຈາກວ່າ ຊັດສ່ວນ 30% ອາດຕໍ່າ ສຳລັບນັກລົງທຶນຈຳນວນໜຶ່ງ ໂດຍສະເພາະກ່ຽວກັບ ສກຈບ ເຊິ່ງມີຕົ້ນທຶນທີ່ຕໍ່າ. ນັກລົງທຶນຕ່າງປະເທດທີ່ຕ້ອງການຖືຮຸ້ນໃນ ສກຈ ໜຶ່ງ ແມ່ນຈະຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍການລົງທຶນຂອງ ສປປລາວ. ສຳລັບການລົງທຶນທັງໝົດ ແມ່ນຈະຕ້ອງໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ ທຫລ ຊາບເປັນລາຍລັກອັກສອນ. ສກຈຮ ທີ່ມີ “ຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານການເງິນ” ສາມາດຮັບເງິນກູ້ (ເປັນທຶນມາປ່ອຍຕໍ່) ຈາກຜູ້ໃຫ້ທຶນ ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ສູງສຸດເຖິງ 30%

ຂອງລວມຍອດຄັງເງິນກູ້ຂອງພວກເຂົາເຈົ້າ. ສຳລັບເງິນກູ້ທີ່ຈະປ່ອຍເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແມ່ນຈະຕ້ອງໄດ້ຮັບອະນຸຍາດເປັນລາຍລັກອັກສອນ ຈາກ ທຫລ.

ອັດຕາດອກເບ້ຍ ແລະ ຄ່າທຳນຽມການບໍລິການ (ມຕ. 16)

ອັດຕາດອກເບ້ຍເງິນຝາກ ແລະ ເງິນກູ້ ແລະ ຄ່າທຳນຽມການບໍລິການ ແມ່ນສາມາດຖືກກຳນົດໂດຍ ສກຈ ເອງ ໂດຍອີງຕາມກົນໄກຕະຫຼາດ ຫຼື ໂດຍອີງຕາມຂໍ້ກຳນົດສະເພາະທີ່ອອກໂດຍ ທຫລ. ບົດແນະນຳສະບັບນີ້ບໍ່ໄດ້ກຳນົດເພດານອັດຕາດອກເບ້ຍ, ເຊິ່ງແມ່ນການເດີນຕາມຫຼັກການຕົ້ນຕໍຂອງການເງິນຈຸລະພາກ ຂອງອົງການ CGAP ແລະ ສິ່ງນີ້ແມ່ນເປັນທີ່ພໍໃຈຫຼາຍສຳລັບສະມາຊິກຂອງ ສມກຈ. ກ່ຽວກັບການຄິດໄລ່ອັດຕາດອກເບ້ຍ, ສຳລັບເງິນກູ້ທີ່ມີມູນຄ່າ ຮອດ 5,000,000 ກີບ ສກຈ ສາມາດນຳໃຊ້ການຄິດໄລ່ແບບສະເໝີ, ສຳລັບເງິນກູ້ທີ່ມີມູນຄ່າສູງກວ່ານີ້ ແມ່ນຈະຕ້ອງໄດ້ນຳໃຊ້ວິທີຄິດໄລ່ແບບຫຼຸດລົງ.

ຄວາມຕ້ອງການຂອງທຶນ ສຳລັບ ສກຈບ (ມຕ. 24)

ໂດຍອີງຕາມບົດແນະນຳສະບັບໃໝ່ນີ້, ທຶນຈົດທະບຽນຕໍ່າສຸດ ສຳລັບ ສກຈບ ຍັງແມ່ນ 200,000,000 Kip¹ ຄືເກົ່າ ບໍ່ມີການປ່ຽນແປງ. ຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງ ສມກຈ ແມ່ນເຫັນວ່າ ການກຳນົດທຶນຈົດທະບຽນຕໍ່າສຸດ 200 ລ້ານກີບນີ້ ແມ່ນຕ່ຳຫຼາຍ ເຊິ່ງອາດຈະເຮັດໃຫ້ຂະແໜງການນີ້ກາຍເປັນຂະແໜງການທີ່ຝື້ໃນອະນາຄົດ. ນອກຈາກນັ້ນ ບົດແນະນຳສະບັບນີ້ຍັງໄດ້ລະດົມໃຫ້ ສກຈບ ທີ່ມີຊັບສິນຮອດ ສາມຕື້ກີບ ໃຫ້ຈົດທະບຽນເປັນ ສກຈຮ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ພາກນີ້ກໍ່ບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມວ່າ ໃຫ້ ສກຈບ ແຕ່ລະແຫ່ງຕ້ອງມີຊັບສິນຮອດ ສາມຕື້ກີບ ເພື່ອກ້າວໄປສູ່ການຈົດທະບຽນເປັນ ສກຈຮ. ແຕ່ວ່າ ໃນບົດແນະນຳສະບັບນີ້ ກໍ່ບໍ່ໄດ້ເວົ້າລະອຽດ ກ່ຽວກັບຈຳນວນເງິນຝາກ (ແບບສະໝັກໃຈ) ສູງສຸດ ທີ່ ສກຈບ ສາມາດຮັບໄດ້. ແຕ່ແນວໃດກໍ່ຕາມ, ຈຸດນີ້ແມ່ນໄດ້ມີການອະທິບາຍຈະແຈ້ງຢູ່ໃນບົດແນະນຳໜຶ່ງສະເພາະ ທີ່ອອກໂດຍ ທຫລ ໃນປີ 2015 ທີ່ໄດ້ເວົ້າວ່າ ສກຈບ ແມ່ນບໍ່ອະນຸຍາດໃຫ້ຮັບເງິນຝາກໃດໆເລີຍ.

ການລົງທຶນຈາກພາຍນອກ ສຳລັບ ສກຈບ

ນອກຈາກ ການລົງທຶນ (ພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ) ແລ້ວ, ສກຈບ ຍັງສາມາດຮັບເງິນກູ້ ແລະ ເງິນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ ຈາກຜູ້ໃຫ້ທຶນ ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ. ເງິນກູ້ຈາກຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດ ແມ່ນບໍ່ໃຫ້ກາຍ 30% ຂອງລວມຍອດເງິນກູ້ທັງໝົດ. ນອກຈາກນັ້ນ, ການຮັບເງິນກູ້ ແລະ ເງິນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ ຈາກພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ແມ່ນຈະຕ້ອງໄດ້ຮັບອະນຸຍາດເປັນລາຍລັກອັກສອນ ຈາກ ທຫລ.

¹ ປະມານ 25,000 US\$.



ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນເປັນການ ກະຕຸກຊຸກຍູ້ການເງິນແບບມີສ່ວນຮ່ວມ

ໃນຫຼາຍໆປະເທດ ທີ່ເປັນປະເທດດ້ອຍພັດທະນາ ປະຊາຊົນສ່ວນໃຫຍ່ ໂດຍສະເພາະແມ່ນຊາວຊົນນະບົດ ແມ່ນບໍ່ສາມາດເຂົ້າເຖິງການບໍລິການດ້ານການເງິນທີ່ເປັນທາງການ ແລະ ຢູ່ປະເທດລາວຂອງພວກເຮົາກໍ່ມີສະພາບແບບດຽວກັນ. ເຫດຜົນໜຶ່ງກໍ່ຍ້ອນວ່າປະຊາຊົນບໍ່ທັນໄດ້ເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບຜະລິດຕະພັນ ແລະ ການບໍລິການຂອງທະນາຄານ ຫຼື ສກກ ທີ່ໃຫ້ບໍລິການ. ຖ້າຫາກວ່າພວກເຂົາເຈົ້າບໍ່ເຂົ້າໃຈ ກໍ່ເຮັດໃຫ້ພວກເຂົາເຈົ້າບໍ່ມີຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ. ຍ້ອນແນວນັ້ນ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ພວກເຂົາເຈົ້າຮັກສາເງິນຂອງພວກເຂົາເຈົ້າໄວ້ໃນກ້ອງເຊື່ອກ້ອງໝອນ ຫຼື ນຳໃຊ້ການບໍລິການຂອງຂະແໜງການທີ່ບໍ່ເປັນທາງການ ທີ່ພວກເຂົາເຈົ້າມີຄວາມຊື່ນເຄີຍ. ປະສົບປະການແມ່ນໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນວ່າ ແຜນງານການປະຊາສຶກສາດ້ານການເງິນສາມາດຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນ ເລືອກເອົາການບໍລິການດ້ານການເງິນທີ່ຖືກຕ້ອງ ແລະ ສາມາດຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຂົາເຈົ້ານຳໃຊ້ຜະລິດຕະພັນດ້ານການເງິນທີ່ເປັນທາງການ.

ການປະຊາສຶກສາດ້ານການເງິນ ບໍ່ເປັນພຽງແຕ່ການໂອນຄວາມຮູ້ເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ມັນຍັງເປັນການຮຽນຮູ້ທັກສະອັນໃໝ່ນຳອີກດັ່ງຕົວຢ່າງ ການຮຽນຮູ້ກ່ຽວກັບການຂຶ້ນງົບປະມານ ແລະ ຮຽນຮູ້ກ່ຽວກັບການປ່ຽນແປງໄປເຮັດພຶດຕິກຳແບບໃໝ່. ຜູ້ທຸກຍາກຫຼາຍໆຄົນໄດ້ນຳໃຊ້ວິທີການຍຸທະສາດ “ແບບພື້ນຄົນໃໝ່” ທີ່ມີຕົ້ນທຶນສູງ ເມື່ອພວກເຂົາເຈົ້າພົບກັບວິກິດການ ເຊັ່ນວ່າ: ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ຂາຍພາກສ່ວນໜຶ່ງຂອງຊັບສິນຂອງພວກເຂົາເຈົ້າທີ່ມີ ຫຼື ຍືມເງິນນຳຜູ້ປ່ອຍເງິນກູ້ນອກລະບົບ. ການໃຫ້ປະຊາສຶກສາດ້ານການເງິນ ແມ່ນເປັນການແນະນຳໃຫ້ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ແຜນຍຸດທະສາດ ທີ່ມີ “ການປົກປ້ອງ” ຫຼື “ມີຄວາມຫ້າວຫັນ” ເຊັ່ນວ່າ ມີເງິນຝາກ ແລະ ມີການປະກັນໄພຂະນາດນ້ອຍ.



Picture 1. My financial goals

ປະຊາສຶກສາດ້ານການເງິນ ແລະ ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ

ປະຊາສຶກສາດ້ານການເງິນ ແມ່ນຄວາມສາມາດໃນການຕັດສິນໃຈກ່ຽວກັບທາງເລືອກດ້ານການເງິນ. ສິ່ງນີ້ແມ່ນລວມທັງ ຄວາມເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບການເລືອກທາງການເງິນ, ການຈ່າຍເງິນ, ການວາງແຜນໃນອະນາຄົດ ແລະ ການອອກເງິນເພື່ອເຫດສຸກເສີນ.

ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ ແມ່ນເສັ້ນທາງສູ່ການປະຊາສຶກສາດ້ານການເງິນ. ມັນໄດ້ສ້າງຄວາມຮູ້, ທັກສະ ແລະ ທັສະນະຄະຕິທີ່ມີຄວາມຈຳເປັນ ເພື່ອຮັບຜິດຊອບຕໍ່ກັບລາຍຮັບ, ລາຍຈ່າຍ, ການຝາກເງິນ, ການຢືມເງິນ, ການລົງທຶນ ແລະ ການສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈຂອງປະຊາຊົນຢ່າງເລິກເຊິ່ງເຖິງຖອງ ກ່ຽວກັບວິໄນ ແລະ ທາງເລືອກ ຕ່າງໆ ດ້ານການເງິນ.

ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ ບໍ່ໝາຍຄວາມວ່າຈະມີເປົ້າໝາຍໃສ່ສະເພາະແຕ່ລູກຄ້າຂອງທະນາຄານ ເຊິ່ງແມ່ນລູກຄ້າຂອງສະຖາບັນການເງິນເທົ່ານັ້ນ ມັນເປັນປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນຜູ້ທຸກຍາກໝົດທຸກຄົນ ທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ບໍລິຫານຊັບພະຍາກອນດ້ານການເງິນ ທີ່ມາຈາກການໂອນເງິນ ຫຼື ແຜນງານການໃຫ້ເງິນສະໜັບສະໜູນຂອງລັດຖະບານ. ຫົວຂໍ້ຂອງການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນສ່ວນຫຼາຍປະກອບມີ ການຂຶ້ນງົບປະມານ, ການອອກເງິນ ແລະ ການບໍລິຫານໜີ້ສິນ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ຍັງມີຫົວອື່ນໆສະເພາະອີກ ທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ຕື່ມໃສ່ ໃນຫົວຂໍ້ການຝຶກອົບຮົມ ເຊັ່ນວ່າ ການນຳໃຊ້ການບໍລິການຂອງທະນາຄານ, ການໂອນເງິນ, ການບໍລິຫານຄວາມສ່ຽງ ແລະ ການປະກັນໄພ, ການປົກປ້ອງຜູ້ບໍລິໂພກ ແລະ ອື່ນໆ.

ຄູ່ມື ກ່ຽວກັບ ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນຂອງ ສມກກ

ສມກກ ໄດ້ອອກແບບ ຄູ່ມືຝຶກອົບຮົມ ກ່ຽວກັບ ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ ສຳລັບລູກຄ້າ ຂອງ ສກກ ເຊິ່ງປະກອບດ້ວຍ 5 ປິດ ດັ່ງລຸ່ມນີ້:

1. ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ ແມ່ນຫຍັງ?
2. ການບໍລິຫານ ເງິນ ແລະ ການໄຫຼຂອງເງິນລິດ
3. ການເຂົ້າເຖິງຜະລິດຕະພັນ & ການບໍລິການ ດ້ານການເງິນ
4. ການບໍລິຫານທຸລະກິດ
5. ການປ່ຽນແປງພຶດຕິກຳ

ຂໍ້ມູນຄູ່ມື ແມ່ນກວມເອົາບັນດາຫົວຂໍ້ພື້ນຖານ ຂອງການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ: ການປະເມີນຖານະດ້ານການເງິນ (ລາຍຮັບ ແລະ ລາຍຈ່າຍ); ການໄຈ້ແຍກຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງ ຄວາມຈຳເປັນ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການ; ການສ້າງເປົ້າໝາຍດ້ານການເງິນ; ການສ້າງແຜນດ້ານການເງິນ ສຳລັບຄົວເຮືອນ ແລະ ການກ້າວສູ່ຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານເສດຖະກິດ; ການຝາກເງິນປະຢັດ ແລະ ສິນເຊື່ອ: ສິ່ງທີ່ຄວນຮູ້ ກ່ອນຈະໄດ້ຮັບເງິນກູ້ ແລະ ຜົນຂອງການເປັນໜີ້ສິນ ເມື່ອຊຳລະຄືນເງິນກູ້ບໍ່ໄດ້; ແຫຼ່ງທຶນດ້ານການເງິນສຳລັບການລົງທຶນ; ການສ້າງຄວາມຮັບຜິດຊອບດ້ວຍຕົນເອງ ແລະ ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຕົນເອງ; ການກ້າວຜ່ານ



ຈາກການຕັດສິນໃຈທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ໄປສູ່ການຕັດສິນໃຈທີ່ຖືກຕ້ອງ. ເຊິ່ງມັນຍັງຈະລວມເອົາບາງຫົວຂໍ້ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການບໍລິຫານທຸລະກິດ, ເຊັ່ນວ່າ 8 Ps Marketing Mix.

ປົມຄຸ່ມີ ຈະຖືກນຳໃຊ້ ໃຫ້ແກ່ການຝຶກອົບຮົມແບບເປັນຄູຝຶກ (ToT) ແລະ ຝຶກອົບຮົມໂດຍກົງໃຫ້ແກ່ ລູກຄ້າຂອງ ສກຈ ແລະ ອາດຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ສາທາລະນະທົ່ວໄປ. ສຳລັບການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ຄູຝຶກ, ບົດແນວນຳສະເພາະໃຫ້ແກ່ຄູຝຶກ ທີ່ເປັນພາສາລາວແມ່ນຈະໄດ້ມີການສ້າງຂຶ້ນ. ການຝຶກອົບຮົມແມ່ນຈະໃຊ້ເວລາຢູ່ 2 ວັນ ແລະ ຄູຝຶກຈະແມ່ນ ພະນັກງານສິນເຊື້ອຂອງ ສກຈ, ເຊິ່ງການຝຶກເທື່ອທຳອິດແມ່ນຈະມີຄູຝຶກຈາກ ສມກຈ / EDC (ບໍລິສັດ ເພື່ອການພັດທະນາ & ວິສາຫະກິດ ຈຳກັດ) ເປັນຜູ້ຊີ້ນຳ.

ການສະໜອງການຝຶກອົບຮົມ

ວິທີທາງ ແລະ ຊ່ອງທາງ ສະໜອງການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ກຸ່ມເປົ້າໝາຍແມ່ນມີຄວາມສຳຄັນ ເທົ່າກັນກັບເນື້ອໃນຂອງບົດຮຽນ. ການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ ໂດຍພື້ນຖານແລ້ວ ແມ່ນມີສາມກົນໄກການສະໜອງ ເຊັ່ນ: ການຝຶກອົບຮົມແບບມີການເຂົ້າຮ່ວມຂອງນັກສຳມະນາກອນ, ການໃຊ້ສື່ ແລະ ໃຊ້ເຄື່ອງມື. ການຝຶກອົບຮົມແບບມີການເຂົ້າຮ່ວມຂອງນັກສຳມະນາກອນ ແລະ ສິນທະນາເປັນກຸ່ມ ແມ່ນວິທີການທີ່ມີປະສິດທິພາບຫຼາຍທີ່ສຸດ ເພື່ອເອ້ນື້ອໃນຂອງການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ນັກສຳມະນາກອນໄດ້ເປັນຢ່າງດີ ແລະ ເພື່ອສົ່ງເສີມ ການປ່ຽນແປງພຶດຕິກຳ ສຳລັບ ກຸ່ມເປົ້າໝາຍ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ວິທີການນີ້ ແມ່ນເຫັນວ່າເປັນວິທີການທີ່ມີລາຄາແພງຫຼາຍ ຖ້າຫາກວ່າ ພວກເຮົາຢາກຂະຫຍາຍການຝຶກອົບຮົມອອກໄປຢ່າງກວ້າງຂວາງ.

ເຄື່ອງມືຕ່າງໆ ເຊັ່ນວ່າ ແຜ່ນພັບ, ບົດສະເຕີ້, ວິດີໂອ/DVDs ຫຼື ເກມແມ່ນອາດສາມາດໄປຮອດໄປເຖິງປະຊາຊົນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ ດ້ວຍການຫຼຸດຜ່ອນຕົ້ນທຶນຕໍ່ຫົວຄົນ ສຳລັບການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ. ສິ່ງທຳທາຍອັນໜຶ່ງຂອງການໃຫ້ການສຶກສາດ້ານການເງິນ ແມ່ນການສົ່ງເນື້ອໃນ ແລະ ຊ່ອງທາງໃນການໃຫ້ການສຶກສາແກ່ຫຼາຍລະດັບຂອງການປະຊາສຶກສາ ພາຍໃນກຸ່ມເປົ້າໝາຍຕ່າງໆ.

ຂ່າວສານຈາກສະມາຊິກຂອງພວກເຮົາ

ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ພັດທະນາຜູ້ຊາລີ ໄດ້ຮັບໃບອະນຸຍາດການດຳເນີນທຸລະກິດ ເປັນ ຮັບເງິນຝາກ ແລະ ຂະຫຍາຍການບໍລິການ 4 ແຫ່ງ

ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 1 ກໍລະກົດ 2016 ນີ້ ສກຈຮ ພັດທະນາຜູ້ຊາລີ ຈັດພິທີມອບໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດ ເປັນ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ທີ່ຮັບເງິນຝາກ ແລະ ຂະຫຍາຍບໍລິການ 4 ແຫ່ງ ປະຈຳຢູ່ທີ່: ເມືອງບຸນເໜືອ, ເມືອງຍອດອູ, ເມືອງບຸນໃຕ້ ແລະ ເມືອງໃໝ່. ພິທີດັ່ງກ່າວໄດ້ຈັດຂຶ້ນທີ່ສະໂມສອນໃຫຍ່ຂອງແຂວງຜົ້ງ

ສາລີ; ໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມໂດຍ ທ່ານ ຄຳຜອຍ ວັນນະສານ ຄະນະປະຈຳພັກແຂວງ, ຮອງເຈົ້າແຂວງຜົ້ງສາລີ, ຜູ້ຊີ້ນຳວຽກງານຊຶງເຂດເສດຖະກິດຂັ້ນແຂວງ, ທັງເປັນປະທານສະພາບໍລິຫານສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກພັດທະນາຜູ້ຊາລີ; ມີທ່ານ ບຸນໄທ ສຸພັດທອນ ຫົວໜ້າທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ປະຈຳພາກເໜືອ ທີ່ແຂວງອຸດົມໄຊ, ມີທ່ານ ສຸວັນທາ ແດ່ວັນ ຜູ້ອຳນວຍການ ສກຈຮ ພັດທະນາຜູ້ຊາລີ, ມີບັນດາທ່ານກຳມະການພັກແຂວງ, ຮອງເຈົ້າເມືອງຈາກ 7 ເມືອງ ແລະບັນດາທ່ານຫົວໜ້າພະແນກ, ຄະນະພະແນກ, ນາຍບ້ານ ຈາກ 9 ກຸ່ມບ້ານ, ຕະຫຼອດຮອດພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມເຖິງ 136 ຄົນ, ຍິງ 45 ຄົນ.



ຮູບພາບພິທີມອບໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດ ເປັນ ສກຈ ທີ່ຮັບເງິນຝາກ

ສກຈບ ພັດທະນາອຸດົມໄຊ ຈັດກອງປະຊຸມພົບປະລູກຄ້າ

ໃນວັນທີ 01 ມີນາ 2016 ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ ທີ່ບໍ່ຮັບເງິນຝາກ ພັດທະນາອຸດົມໄຊ ໄດ້ຈັດກິດຈະກຳຄືນກຳໄລໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າ, ພ້ອມທັງເປັນການພົບປະ ສະມາຊິກ ແລະ ເພື່ອເປັນການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ຜະລິດຕະພັນການບໍລິການຂອງສະຖາບັນໃຫ້ແກ່ພໍ່ແມ່ປະຊົນໃນບ້ານເປົ້າໝາຍຮັບຮູ້ໃຫ້ທົ່ວເຖິງ; ນອກນັ້ນ ພາຍໃນງານ ຍັງໄດ້ຈັດພິທີມອບຂອງຂວັນໃຫ້ກັບສະມາຊິກດີເດັ່ນປະເພດຕ່າງໆ ແລະ ມອບເງິນຊ່ວຍໃຫ້ເຂດບ້ານເປົ້າໝາຍທີ່ຮັບເປັນເຈົ້າພາບໃນການຈັດກອງປະ ຊຸມພົບປະລູກຄ້າເຂດ, ບ້ານລະ 2,000,000 ກີບ, ເຊິ່ງການຈັດກິດຈະກຳຄັ້ງນີ້ ສະຖາບັນໄດ້ນຳໃຊ້ງົບປະມານທັງໝົດ 80,000,000 ກີບ.



ຮູບພາບລູກຄ້າເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມພົບປະສະມາຊິກ, ສກຈບ ພັດທະນາອຸດົມໄຊ



ສກາຈ ຈຳປາລາວ, ແຂວງ ຫຼວງພະບາງ ໄດ້ຮັບໃບອະນຸຍາດເປັນຕົວແທນໃຫ້ບໍລິການ “ໂອນເງິນດ່ວນຊຸມຊົນ” ຢ່າງເປັນທາງການ ຈາກ ທຄຕລ (BCEL)

ໃນວັນທີ 18 ມີນາ 2016 ທີ່ຜ່ານມາ, ທີ່ ຫ້ອງການ ສກາຈ ຈຳປາລາວໄດ້ມີພິທີ ມອບ-ຮັບ ໃບອະນຸຍາດເປັນຕົວແທນ ການບໍລິການ ໂອນເງິນດ່ວນຊຸມຊົນ ຫຼື BCOME ຂອງທະນາຄານການຄ້າ ຕ່າງປະເທດລາວມະຫາຊືນ ໃຫ້ແກ່ ສກາຈ ຈຳປາລາວ ຢ່າງເປັນທາງການ. ຈຸດປະສົງຂອງການເປັນຕົວແທນໃຫ້ບໍລິການດັ່ງກ່າວນີ້ ກໍ່ເພື່ອເປັນການຕອບສະໜອງຕໍ່ນະໂບຍຂອງພັກ-ລັດ ທີ່ຢາກຈະສົ່ງເສີມການເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທຶນ ແລະ ການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນຂອງປະຊາຊົນໃນຂອບເຂດຊຸມຊົນທີ່ຫ່າງໄກສອກຫຼີກ ໃນ ສປປ ລາວ ທັງເປັນການຂະຫຍາຍຕາໜ່າງການບໍລິການ ໃຫ້ໄປເຖິງທ້ອງຖິ່ນທີ່ຍັງບໍ່ມີໜ່ວຍບໍລິການຂອງທະນາຄານການຄ້າ ເພື່ອສ້າງຄວາມວ່ອງໄວ, ປອດໄພ, ສະດວກສະ ບາຍແກ່ປະຊາຊົນໃນເຂດທ້ອງຖິ່ນເຊັ່ນວ່າ ມີການຝາກການໂອນ ແລະ ສາມາດເຂົ້າເຖິງການບໍລິການທາງດ້ານການເງິນອື່ນໄດ້ງ່າຍຂຶ້ນ.



ຮູບພາບການມອບໃບອະນຸຍາດການເປັນຕົວແທນ BCOME

ຂ່າວຈາກສະມາຄົມການເງິນຈຸລະພາກ

ຫຼັກສູດ ບໍລິຫານການເງິນຈຸລະພາກ (MFMCC)
ຫຼັກສູດທີ່ເປັນເອກະລັກນີ້ ແມ່ນຈະເຮັດໃຫ້ຄວາມສາມາດຂອງບັນດາຜູ້ຈັດການຂອງສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ (ສກຈ) ແລະ ສະຫະ ກອນສິນເຊື່ອ ແລະ ເງິນຝາກປະຍັດ (ສສງ) ທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດແລ້ວເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນ, ພ້ອມທັງຈະສະໜັບສະໜູນໃຫ້ການດຳເນີນງານໃນຂະ ແໜງການເງິນຈຸລະພາກມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນຍິ່ງຂຶ້ນ, ຊຶ່ງຈະເປັນຜົນໃຫ້ທັງສະຖາບັນ ແລະ ຂະແໜງການເງິນ ໃນ ສປປ ລາວ ມີຄວາມຍືນຍົງ.



ໃນໄຕມາດ 1 ແລະ ໄຕມາດ 2 ປີ 2016 ຜ່ານມານີ້. ສມກາຈ ໄດ້ສຳເລັດການຈັດຝຶກອົບຮົມຫຼັກສູດບໍລິຫານການເງິນຈຸລະພາກ 3 ລຸ້ນ, ເຊິ່ງແຕ່ລະລຸ້ນກໍ່ໄດ້ຮັບຄວາມສົນໃຈຈາກສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກຫຼາຍແຫ່ງ ໃນທົ່ວປະເທດ ແລະ ກໍ່ໄດ້ສົ່ງຕົວແທນຈາກສະຖາບັນຂອງຕົນ ເຂົ້າຮ່ວມໃນຫຼັກສູດຝຶກອົບຮົມດັ່ງກ່າວ ເປັນຕົ້ນແມ່ນ ຜູ້ບໍລິຫານ ແລະ ຄະນະສະພາບໍລິຫານ, ເຊິ່ງມີຈຳນວນຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 63 ຄົນ ທີ່ມາຈາກ ສກາຈ, ສກາຈບ, ສສງ, ພະນັກງານວິຊາການ ຈາກ ກົມຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ, ທຫລ, ອາຈານສອນຂະແໜງການເງິນຈຸລະພາກ ມາຈາກ ສະຖາບັນການທະນາຄານ ແລະ ຜູ້ທີ່ສົນໃຈກ່ຽວກັບການເງິນຈຸລະພາກ, ເຊິ່ງສມກາຈ ສາມາດ ອອກໃບຢັ້ງຢືນໃຫ້ໄດ້ນັກສຳມະນາກອນທີ່ສອບເສັງຜ່ານຈຳນວນ 61 ຄົນ. ການຝຶກອົບຮົມທັງໝົດ 8 ວິຊາເປັນໄລຍະເວລາ ແມ່ນ 20 ວັນ ແລະ ໃຊ້ເວລາ 1 ວັນ ສຳລັບການສອບເສັງ ແລະ ມອບຮັບໃບຢັ້ງຢືນ. ການສອບເສັງແມ່ນ ນຳໃຊ້ລະບົບອອນລາຍ ຊື່ວ່າ **software: www.edmodo.com** ເຊິ່ງລະບົບນີ້ ຈະຊ່ວຍໃຫ້ນັກສອບເສັງຮັບຮູ້ຄະແນນໄດ້ເລີຍ ຫຼັງຈາກທີ່ສິ່ງບົດສອບເສັງ. ສ່ວນວ່າ ຜົນຄະແນນລວມສະເລ່ຍແມ່ນຄະນະກຳມະການສອບເສັງຈະເປັນຜູ້ສັ່ງລວມ.

ຕົວແທນນັກສຳມະນາກອນກໍ່ໄດ້ໃຫ້ສຳພາດ ລາຍການໂທລະພາບທີ່ມາ ເກັບກຳຂ່າວໃນມື້ ພິທີ ມອບ-ຮັບໃບຢັ້ງຢືນ ລຸ້ນທີ 3 ວ່າ: ຜ່ານມາ ແມ່ນເຄີຍ ເຂົ້າຮ່ວມຝຶກອົບຮົມ ແບບຫົວຂໍ້ຍ່ອຍ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ຂໍ້ມູນທີ່ໄດ້ຮັບບໍ່ຕໍ່ເນື່ອງ. ແຕ່ວ່າ ຜ່ານການຮຽນຫຼັກສູດບໍລິຫານການເງິນຈຸລະພາກ ກໍ່ເຫັນວ່າ ມີຄວາມເຂົ້າໃຈ, ສາມາດເຫັນໄດ້ຄວາມສຳຄັນໃນແຕ່ລະໜ້າວຽກຂອງການບໍລິຫານສະຖາບັນ.





ສໍາລັບ ປີ 2016, ຫຼັກສູດນີ້ ກໍຍັງຈະໄດ້ສືບຕໍ່ດໍາເນີນໄປຕໍ່ມ 2 ລຸ້ນ ຈົນຮອດ ທ້າຍປີ ແລະ ຄາດວ່າ ນັກສໍາມະນາກອນຈະເພີ່ມຂຶ້ນ ເລື້ອຍໆ.

4 ຫົວຂໍ້ທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ຂອງການຝຶກອົບຮົມ/ການລົງສອນຕົວຈິງ ໄດ້ຖືກປະຕິບັດ

ໃນ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2016 ທີ່ຜ່ານມານີ້, ສມກາຈ ໄດ້ສະໜອງການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກຂອງຕົນ ຈໍານວນ 3 ຫົວຂໍ້ຝຶກອົບຮົມ, ເຊິ່ງລວມມີ: ການບໍລິຫານສິນເຊື້ອແລະໜີ້ຊັກຊໍາ, ຫຼັກການປົກປ້ອງລູກຄ້າ ແລະ ການວິເຄາະຕົວຊີ້ວັດຜົນການດໍາເນີນງານທາງດ້ານການເງິນ. ມີ 1 ຫົວຂໍ້ TOT ແມ່ນຫຼັກສູດການວາງແຜນການທຸລະກິດ ແລະ ຕະຫຼາດໃຫ້ແກ່ຜູ້ປະກອບການທຸລະກິດຂະໜາດຄອບຄົວ, ເຊິ່ງມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທັງໝົດ 74 ຄົນ. ນອກຈາກນີ້ກໍຍັງໄດ້ການລົງສອນຕົວຈິງໃຫ້ແກ່ ສສງ ວຽງຈັນແລະ ສືບຕໍ່ ສະນັບສະໜຸນສະມາຊິກ ໃນການໃຫ້ຄໍາແນະນໍາ ແລະ ປຶກສາ ຕາມການຮ້ອງຂໍ



ຝຶກອົບຮົມ TOT ການວາງແຜນທຸລະກິດ ແລະ ການຕະຫຼາດໃຫ້ແກ່ຜູ້ປະກອບການທຸລະກິດຂະໜາດຄອບຄົວ

ການເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມປະຈໍາປີກັບ ທຫລ

ປະທານ ສມກາຈ, ທ່ານ ນາງ ວັນສີ ຈິນດາວິງ ແລະ ຜູ້ອໍານວຍການສມກາຈ, ທ່ານ ນາງ ປະມວນ ເພັດທານີ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນ ກອງປະຊຸມ ສະຫຼຸບວຽກງານຄຸ້ມຄອງ ສກາຈບ, ສກາຈຮ ແລະ ສສງ ປະຈໍາປີ 2015, ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມປະຈໍາປີ ວຽກງານຄຸ້ມຄອງບໍລິສັດ ລິດຊິ້ງ ຄັ້ງທໍາອິດ ທີ່ຈັດຂຶ້ນໂດຍກົມຄຸ້ມຄອງສະຖາບັນການເງິນ, ທະນາ ຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ.



ທ່ານ ນາງ ວັນສີ ຈິນດາວິງ, ປະທານ ສມກາຈ ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະຫຼຸບວຽກງານຄຸ້ມຄອງ ສກາຈຮ

ຈັດກອງປະຊຸມສະມາຊິກ 1 ຄັ້ງ ໃນຫຼາຍໆຫົວຂໍ້ ທີ່ແຕກຕ່າງກັນ

ກອງປະຊຸມວິຊາການສະມາຊິກ ສມກາຈ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນຈໍານວນ 1 ຄັ້ງ ໃນ ໄຕມາດ I ທີ່ຜ່ານມາ. ເຊິ່ງໃນກອງປະຊຸມໄດ້ມີຫົວຂໍ້ທີ່ສໍາຄັນທີ່ໄດ້ຖືກຍົກຂຶ້ນມາສົນທະນາມິຄື: ວິທີເອົາຊະນະສິ່ງທ້າທາຍ ໃນການເຂົ້າຫາ ແລະ ຮັກສາລູກຄ້າ ພາຍຫຼັງທີ່ທະນາຄານທຸລະກິດຕູດອັດຕາດອກເບ້ຍ ແລະ ການປ່ອຍເງິນກູ້ຈຸລະພາກ ຂອງ ບາງທະນາຄານທຸລະກິດ, ໄດ້ນໍາສະເໜີເຄື່ອງມືການປະເມີນສະມາຊິກສະພາບໍລິຫານ, ຜູ້ບໍລິ ຫານ ແບບອັດຕະໂນມັດ ເຊິ່ງການນໍາສະເໜີກໍ່ໄດ້ເນັ້ນຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມເຫັນໄດ້ຄວາມສໍາຄັນ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດທີ່ໄດ້ຮັບຈາກຜົນການປະເມີນຈາກແບບຟອມດັ່ງກ່າວ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ບໍລິຫານ ສກາຈ ໄດ້ທົບທວນຄືນ ແລະ ບັບປຸງການບໍລິຫານສະຖາບັນຂອງຕົນໃຫ້ດີຂຶ້ນ.



ກອງປະຊຸມວິຊາການສະມາຊິກ ປະຈໍາໄຕມາດ I ປີ 2016



ບັນດາເວບໄຊການເງິນຈຸລະພາກທີ່ເປັນປະໂຫຍດ:

- Banking With The Poor Network (BWTP):
www.bwtp.org
- Social Performance Task Force (SPTF):
www.sptf.info
- Consultative Group to Assist the Poor (CGAP):
www.cgap.org
- Microfinance Information Exchange (MIX):
www.mixmarket.org
- Microfinance Gateway:
www.microfinancegateway.org
- SEEP Network:
www.seepnetwork.org
- World Bank Data - Global Findex:
<http://datatopics.worldbank.org/financialinclusion/country/lao-pdr>
- Microfinance Transparency:
www.mftransparency.org



ຈັດພິມໂດຍ:

ສະຫນັບສະຫນູນໂດຍ: ADA

ສະມາຄົມການເງິນຈຸລະພາກ

ໜ່ວຍ 13, ບ້ານສີເມືອງ, ເມືອງສີສັດຕະນາກ
 ຕູ້ ປ.ນ 4030 ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສ.ປ.ປ.ລາວ
 Email: mfa@laomfa.org
 Web: www.laomfa.org
 Tel: +856 21 226018/+856 30 948 1265
 Fax: +856 21 226019
 ໂມງເຮັດວຽກ: ວັນຈັນ ເຖິງ ວັນສຸກ 8-12am, 1-5pm

ບັນດາສະມາຊິກ: 76